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Zľava doprava: 
 

T. Trakalová, 
J. Lee Yaxley,  
A. Hanic,  
Z. Julinyová,  
Š. Košlab,  
T. Vailing,  
D. Čársky,  
L. Schmit,  
D. Vatrt,  
E. Bednárová,  
Š. Garec,  
R. Buchman,  
M. Stolár, 
triedna učiteľka  
Mgr. E. Valková. 

Naši prváčikovia vNaši prváčikovia vNaši prváčikovia vNaši prváčikovia v    školskom roku 2010/2011školskom roku 2010/2011školskom roku 2010/2011školskom roku 2010/2011  

Turistikou ku zdraviu !Turistikou ku zdraviu !Turistikou ku zdraviu !Turistikou ku zdraviu !    
Pozývame všetkých: deti, mládež, dospelých  na Pozývame všetkých: deti, mládež, dospelých  na Pozývame všetkých: deti, mládež, dospelých  na Pozývame všetkých: deti, mládež, dospelých  na     

 8. ročník turistického pochodu 8. ročník turistického pochodu 8. ročník turistického pochodu 8. ročník turistického pochodu    

„Bananská „Bananská „Bananská „Bananská −−−−  buď fit “  buď fit “  buď fit “  buď fit “    
v sobotu 9. októbra 2010v sobotu 9. októbra 2010v sobotu 9. októbra 2010v sobotu 9. októbra 2010    

Pochod je spojený s čistením Náučného chodníkaPochod je spojený s čistením Náučného chodníkaPochod je spojený s čistením Náučného chodníkaPochod je spojený s čistením Náučného chodníka    
/Každý účastník obdrží pri štarte vrece na odpad//Každý účastník obdrží pri štarte vrece na odpad//Každý účastník obdrží pri štarte vrece na odpad//Každý účastník obdrží pri štarte vrece na odpad/    

Prezentácia /štart/: 8.00 Prezentácia /štart/: 8.00 Prezentácia /štart/: 8.00 Prezentácia /štart/: 8.00 −−−− 10.00 pred reštauráciou Papagáj. 10.00 pred reštauráciou Papagáj. 10.00 pred reštauráciou Papagáj. 10.00 pred reštauráciou Papagáj.    
Trasy: 10 km  a 15 km , cykloTrasy: 10 km  a 15 km , cykloTrasy: 10 km  a 15 km , cykloTrasy: 10 km  a 15 km , cyklo−−−−trasa cca 30 km.trasa cca 30 km.trasa cca 30 km.trasa cca 30 km.    

Štartovné: dospelí 1 Štartovné: dospelí 1 Štartovné: dospelí 1 Štartovné: dospelí 1 €, deti 0,20 , deti 0,20 , deti 0,20 , deti 0,20 €....    
Cieľ: na Ahoji s posedením pri ohni, opekačkou a  gulášom.Cieľ: na Ahoji s posedením pri ohni, opekačkou a  gulášom.Cieľ: na Ahoji s posedením pri ohni, opekačkou a  gulášom.Cieľ: na Ahoji s posedením pri ohni, opekačkou a  gulášom.    

Ukážkové jazdy terénnych kolobežiek.Ukážkové jazdy terénnych kolobežiek.Ukážkové jazdy terénnych kolobežiek.Ukážkové jazdy terénnych kolobežiek.    
Najmladší a najstarší účastník bude odmenený.Najmladší a najstarší účastník bude odmenený.Najmladší a najstarší účastník bude odmenený.Najmladší a najstarší účastník bude odmenený.    

Akcia sa uskutoční za každého počasia.Akcia sa uskutoční za každého počasia.Akcia sa uskutoční za každého počasia.Akcia sa uskutoční za každého počasia.    

       Oslavy sa uskutočnili 14.-15. augusta 2010 v areáli lyžiarskeho 
strediska AHOJ. Súčasťou osláv boli Medzinárodné FIS preteky detí do 14 
rokov v lyžovaní na tráve. Organizátori osláv a pretekov, OcÚ a hlavne členovia 
klubu Ski Ahoj Banka, mali plné ruky 
práce. Stredisko muselo spĺňať všetky 
podmienky, ktoré sú medzinárodne 
stanovené na uskutočnenie takýchto 
pretekov. 
      V piatok 13.8. sa  na Ahoji začali schádzať prví pretekári a tréneri. Od 15.00 
hod. prebiehal tréning. Zároveň členovia klubu robili posledné úpravy svahu 
a tratí, zabezpečovali jeho ohraničenie, stavali stany pre časomieru a verejnosť, 

pripravovali ozvučenie. 
I napriek nočnej búrke so 
silným vetrom, ktorá 
pováľala zábrany a stany, 
sa podarilo v sobotu ráno 
organizátorom dať všetko 
do poriadku. A tak Ahoj 
v plnej kráse, zaliaty 
slnkom, s perfektne 
vytýčeným svahom 
a traťami vítal v sobotu ráno 
po 30 rokoch pretekárov, 

priaznivcov lyžovania na tráve a divákov. 
       Riaditeľ Medzinárodných FIS pretekov Miroslav Masár privítal 
pretekárov, hostí, rozhodcov, technických delegátov a všetkých divákov. 
Spolu s  prezidentom pretekov Robertom Hedtleischom otvorili 
Medzinárodné FIS preteky v lyžovaní na tráve detí do 14 rokov. Zúčastnilo sa 
ich 23 pretekárov -  lyžiari zo Slovenska, Česka, Nemecka, Rakúska, Talianska 
a Japonska. Boli zaradení do kategórií podľa veku a pohlavia a to: predžiaci, 
mladší žiaci a starší žiaci. Za domáci klub Ski Ahoj Banka pretekali predžiaci: 

Drahovská Vanesa, Jánoška Alex a mladší žiak Masár Adam. 
       V sobotu pretekali lyžiari v slalome a v nedeľu v  obrovskom slalome. Oba 
preteky mali dramatický priebeh, preto boli pre divákov zaujímavé. Malí pretekári 

bojovali o každú sekundu a snažili sa 
zvládnuť každú bránku. V obidvoch 
pretekoch sa domácim pretekárom 
darilo. Vanesa Drahovská  obsadila 
v obidvoch pretekoch 2. miesto. 

Alex Jánoška sa umiestnil v slalome na 1. mieste a v obrovskom slalome 
na 2. mieste. Adam Masár v silnej 
konkurencii skončil v obrovskom 
slalome na peknom 5. mieste.  
     V sobotu mali diváci možnosť vidieť aj 
exibíciu veteránov na trávnych lyžiach, 
ktorí predviedli jazdu na všetkých druhoch 
trávnych lyží. Od najstarších valcových, na 
ktorých sa jazdilo pred 30 rokmi, až po 
súčasné zdokonalené pásové lyže. Okrem 
toho si mohli záujemcovia vyskúšať jazdu 
na horských kolobežkách. 
    Pre pobavenie divákov vyhlásil riaditeľ 
pretekov, Miroslav Masár, rýchlostnú 
disciplínu s finančným ocenením. Cieľom 

bolo dosiahnuť najväčšiu rýchlosť na 
trávnych lyžiach na 25 metrovom  úseku. 
       Po vyhlásení výsledkov slalomu a odovzdaní pohárov sa začali oficiálne 
oslavy 30. výročia lyžovania na Ahoji. 
    Oslavy slávnostne otvoril starosta obce Ing. Jaroslav Janeček. V úvode 
privítal hostí, pretekárov, športových priaznivcov, divákov a všetkých občanov, 
ktorí prišli na kopec Ahoj oslavovať výročie. Prítomným priblížil 30-ročnú históriu 
lyžovania na Ahoji. Poďakoval sa všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom 

Z osláv 30. výročia lyžovania na Ahoji  

Preteky na kolieskových korčuliach 
Dňa 24.9.2010 sa v mestskom parku  pred Domom umenia uskutočnili 
okresné  Preteky na kolieskových korčuliach žiakov  ZŠ a SŠ, na 
ktorých excelovali naši najmladší žiaci. V. Drahovská, 2.tr., získala dve 
1. miesta – v rýchlostnom behu a v slalome dievčat. A. Jánoška, 3.tr., 1. 
miesto v slalome. R. Buchman,1.tr., 2. miesto v slalome.  D. Ludwig, 
4.tr., v kategórii žiakov 4. – 6. ročníka získal 3. miesto v slalome. Víťazi 
boli odmenení peknými cenami. 
Na obrázku zľava doprava: V. Drahovská, R. Buchman, D. Ludwig, A. 

Jánoška. 

REDAKČNÉ OZNAMY 

• Redakcia Hlásnika obce Banka oznamuje všetkým kandidátom na 
poslancov do obecného zastupiteľstva a kandidátom na starostu obce, že 
príspevky predvolebnej kampane nebude uverejňovať. 

• Na základe požiadavky občanov oznamujeme, že sv. omše v Kostole sv. 
Martina v Banke bývajú v nedeľu o 8,00 hod. V týždni spravidla v utorok – 
podľa oznamov na výveske kostola. 

 Náš úspešný reprezentačný team... 
 Na trati sa bojovalo o každú sekundu... 

Dokončenie na 4. strane 

pričinili o budovanie lyžiarskeho areálu a o rozvoj lyžovania na Ahoji. Odovzdal 
ďakovné listy všetkým, ktorí 30-ročnú históriu lyžovania na Ahoji tvorili 
a písali. Boli to ľudia statoční, ktorí bez nároku na odmenu dokázali 
budovať toto lyžiarske stredisko. Členovia klubu Ski Ahoj všetkým oceneným 
venovali tričká klubu a tiež cédečko vydané k 30. výročiu lyžovania. Na záver 
starosta poprial všetkým príjemnú zábavu pri zapálenej vatre a živej  country 
hudbe. 
   Keďže počasie akcii prialo, zabáva prebiehala do neskorých nočných hodín. 
Zabávali sa nielen domáci, ale aj zahraniční hostia. Všetci si pochutnávali na 
dobrom guláši a inom občerstvení. 
    V nedeľu pokračovali oslavy pretekom v obrovskom slalome. I v tento deň 
prišlo na Ahoj množstvo divákov. Potleskom ocenili športové výkony detí. Po 
vyhlásení výsledkov a odovzdaní cien, riaditeľ preteky ukončil. Prezident 
pretekov poďakoval organizátorom za výbornú prípravu pretekov, za ich 
hladký priebeh. Ocenil hlavne príjemnú atmosféru, prekrásne prostredie 
a perfektne upravený svah. Na základe týchto kvalít doporučil na Ahoji 
zorganizovať v budúcnosti majstrovstvá  Európy v lyžovaní na tráve.  
  O tom, že organizátori obstáli na výbornú, svedčí i to, že Slovenská televízia 
odvisielala záznam z pretekov v relácii „Drsno na horách“, kde Ahoj nazvali 
kolískou lyžovania na tráve. 
     Poďakovanie preto patrí všetkým členom klubu Ski Ahoj za ich 
vynaložené úsilie, za perfektne zvládnutú akciu a za to, že dokázali ľudom 
priblížiť 30 rokov lyžovania v tomto areáli. Veľkým prínosom je aj 
dokumentačné cédečko, ktoré približuje históriu lyžovania a uchovajú ju 
pre ďalšie generácie. 
    Mladým nádejným talentom, reprezentantom klubu Ski Ahoj, ďakujeme 
za krásne umiestnenia a prajeme veľa športových úspechov pri ďalšej 
reprezentácii obce a klubu. -tj- 

Z osláv 30. výročia lyžovania na Ahoji 
Dokončenie z 1. strany 

NOHEJBALOVÝ TURNAJ 2010 
 V sobotu 14.8.2010 sa v areáli základnej školy za slnečného počasia  uskutočnil 6. 
ročník nohejbalového turnaja o „Pohár starostu obce Banka“ ktorého sa zúčastnilo 7  
mužstiev: Revolution /Vido J., Ing. Husák, Dr. Schmitt, Margetín A./, NK Banka, /
Radovský J., Kováč P., Rubint T./, Yamaha Banka /Ing. Haring, Ing. Rusnák, Ing. 
Sládečka , Štefánka Š./, Cunami /Štafen S., Rybárik J., Antal M./, No Name /Daniš D., 
Branderský, Chalás/, Havran Banka /Gašpar D., Gašpar M., Matejka/ a Pat a Mat /
Valach P., Ludwig R., Chlpek M./. 
       Turnaj otvoril viceprezident nohejbalového klubu Jaroslav Vido a hráčov srdečne  
privítal prezident NK Ing. Michal Rusnák, ktorý  poďakoval všetkým mužstvám, že prijali 
pozvanie a zúčastnili sa turnaja. Po otvorení Ing. Husák hráčom vysvetlil pravidlá, za 
akých sa turnaj bude hrať, nakoľko ihrisko školy nezodpovedá regulárnym podmienkam 
nohejbalu. Turnaj sa hral systémom každý s každým. Víťazom sa stalo mužstvo 
Revolution, za ktoré víťazný pohár prevzal z rúk starostu obce Banka  kapitán mužstva 
Jaroslav Vido. Na druhom mieste skončilo mužstvo No Name cenu prevzal od 
prezidenta NK Banka kapitán David Daniš a na  treťom mieste skončilo mužstvo 
Havran Banka, za ktoré prevzal cenu kapitán mužstva v tomto turnaji  Dominik Gašpar. 
 Akcia bola veľmi vydarená, svedčia o tom ohlasy  zúčastnených mužstiev i 
návšteva fanúšikov, ktorí povzbudzovali mužstvá. Zanietenie, nasadenie a 
vyšpičkovanie bolo enormné, ale to k športu patrí, aj keď nejde o svetové  prvenstvá. No 
nielen víťazi si zaslúžili potlesk, ale určite musíme na tomto mieste vyzdvihnúť aj snahu 
ostatných mladých hráčov a študentov, ktorí sa zúčastnili a zmerali si sily s dospelými a 
boli veľmi príjemným prekvapením.  
 Turnaj, v ktorom nechýbalo kvalitné občerstvenie, vynikajúci guláš s kvalitnou 
obsluhou v bufete v podaní Petra Drápala, družný rozhovor medzi víťazmi 
a zostávajúcimi družstvami, sa ukončil v popoludňajších hodinách. Ceny pre víťazov 
odovzdali osobne v nedeľu starosta obce Ing. Jaroslav Janeček,  prezident NK Banka 
Ing. Rusnák a viceprezident  J.Vido. Turnaj sa veľmi páčil aj starostovi obce Banka, 
ktorý hoci musel súčasne zastrešovať 2 športové akcie v priebehu dňa, ale  tak ako 
prisľúbil, slovo dodržal, prišiel a  poďakoval všetkým, ktorí sa o usporiadanie turnaja 
zaslúžili.  
 Poďakovanie NK Banka patrí touto cestou aj p. Stanislavovi Štafenovi za veľmi 
pekné a hodnotné ceny pre víťazné mužstva turnaja, ako aj všetkým hráčom  
nohejbalového klubu Banka, ktorí sa zaslúžili o kvalitný priebeh turnaja. 

RM 



 

 

Dňa 23.9.2010 o 18.00 hod. sa uskutočnilo 30. riadne obecné 
zastupiteľstvo, na ktorom sa prerokovali nasledovné body: 

• OZ zobralo na vedomie informáciu o podaných žiadostiach o NFP v rámci 
OP - životné prostredie „Zberný dvor Banka” s výškou oprávnených nákladov 
536.956,- € a Prevádzka na zhodnocovanie biologicky rozložiteľného odpadu v 
obci Banka s výškou oprávnených nákladov 328.053,- €. OZ  prijalo uznesenie 
o spolufinancovaní uvedených projektov v prípade ich schválenia.  

• OZ schválilo žiadosť pána Štefana Bučenca, bytom Pod Párovcami 
1288/116, Piešťany o vysporiadanie duplicitného vlastníctva k pozemku 
parcelné číslo 1278, nachádzajúceho sa v k.ú. Banka. 

• OZ zároveň vyzýva občanov, občanov, ktorí majú duplicitné vlastníctvo 
s obcou Banka, aby podali do konca apríla 2011 písomnú žiadosť o 
vysporiadanie duplicitného vlastníctva. 

• OZ prerokovalo žiadosť pani Margity Zemanovej, bytom Cesta Janka 
Alexyho 31, Banka o pridelenie bytu v obecnej nájomnej bytovke.  

• OZ prijalo moratórium na odpredaje obecných pozemkov a odložilo žiadosti 
p. Heleny Tomanovej, bytom Podhorská 3916/147, Banka, p. Marcela 
Mišenčíka, bytom Pod Párovcami 1336/16, Piešťany a p. Viliama Slávika s 
manželkou, bytom Bananská 114, Banka pre nové zastupiteľstvo. 

• OZ neschválilo žiadosť pána Petra Neumana, bytom Tehelná 22, Banka o 
umiestnenie parkovacích zábran na chodník pozdĺž pozemkov parcelné čísla 
723/1, 723/2 a 716/1 nachádzajúcich sa v k.ú. Banka. 

• OZ poverilo starostu vyzvať tri firmy na  predloženie cenovej ponuky na 
výmenu okien na budove MŠ v Banke.. 

• OZ zobralo na vedomie informáciu o plánovanej výstavbe nájomných bytov. 
  

REFERENDUM 
 

Referenda dňa 18.9.2010 sa v našej obci zúčastnilo 435 občanov z 1 818 
t.j. 23,9 %, počet odovzdaných hlasovacích lístkov 435, z toho boli 4 
neplatné. Pre zaujímavosť, celkovo bolo za „áno“ odovzdaných 2271 
hlasov a za „nie“ 218. 
 
 

 VÝVOZ SEPAROVANÝCH KOMODÍT V 2. POLROKU 2010 
 

Odvoz plastov - PET fľaše 
/PET fľaše z nealkoholických nápojov v stlačenom stave/ 

15.10., 26.11.2010 a 7.1.2011 vždy v piatok. 
 

Papier a ostatné plasty v plastových 240 l kontajneroch 
/Noviny, časopisy, brožúry, katalógy, cenníky, knihy, adresáre, tel. 

zoznamy, lepenky, vlnité lepenky, sáčky, fólie, igelity/ 

22.10., 3.12.2010 a 14.1.2011 vždy v piatok. 
 

Zberové sklo v plastových 1100 l kontajneroch 
/prázdne sklené poháre od zaváranín, sklené fľaše od nápojov, všetko 

bez farebného rozlíšenia ako sklo zmiešané/ 

29.10., 10.12.2010 a 21.1.2011 vždy v piatok. 

 

Dokončenie z minulého čísla. 
 

DORAST – Oblastná súťaž  sk. B 
     Zo všetkých družstiev našej OTJ sa najlepšie umiestnilo družstvo dorastu. 
Z 18 odohratých zápasov 8 vyhralo, 1 remizovalo, 9 prehralo a s celkovým 
počtom 25 bodov a skóre 40:45 obsadilo 5 miesto. Jesenná časť súťaže 
družstvu vyšla výborne a v klube pretrvával názor, že celkovo môže skončiť do 
tretieho miesta, čo by bol veľký úspech. No opak sa stal skutočnosťou. Veľmi 
slabá účasť hráčov na zimnej príprave družstva, slabá účasť na tréningoch, to 
viedlo k tomu, že v jarnej časti naši dorastenci sklamali. Len 3 výhry, 1 remíza, 
5 prehier a skóre 20:26. Aj v tomto družstve sa prejavili klasické “bananské“ 
nedostatky – nezodpovednosť a ľahostajnosť k plneniu povinnosti hráča. 
Tréner nedokázal stmeliť kolektív, viacerí hráči nemali motiváciu hrať futbal, 
niektorí s ním dokonca prestali a preto aj stav u tohto družstva dospel do 
štádia, či vôbec bude dostatok hráčov v tejto kategórií a ci družstvo dorastu 
bude prihlásené do nového súťažného ročníka. Mužstvo dorastu opúšťaju 4 
hráči. 

ŽIACI – Okresná súťaž PN,HC 
     Minuloročný postup žiakov do okresnej súťaže skupiny Piešťany 
a Hlohovec bol jediný svetlý moment našej OTJ. V tomto súťažnom ročníku sa 
žiaci statočne „pobili“ o účasť v tejto súťaži aj v novom ročníku 2010/2011 čo 
sa im  aj podarilo. Odohrali najviac súťažných zápasov zo všetkých družstiev 
OTJ. Z 26 odohratých  zápasov  7 vyhrali, 0 remizovali a 19 prehrali. 
S celkovým počtom 21 bodov, skóre 43:82 obsadili 12 miesto. Veľmi kvalitné 
súťažné stretnutia odohrali s mužstvami: Moravany, Vrbové, Chtelnica, 
Krakovany, Drahovce, Šulekovo, Trakovice či Dvorníky. Z tejto kategórie 4 
hráči odchádzajú do družstva dorastu. 
  

PRÍPRAVKA 
     Aj v tomto kalendárnom roku sa rozbehla prípravka žiakov s cieľom prihlásiť 
toto družstvo v novom ročníku 2010/2011 do regionálnej súťaže oblastného 
futbalového zväzu Trnava. Momentálne je v prípravke 10 chlapcov s vekovým 
priemerom 8-10 rokov. Výbor OTJ rozbehol akciu na prvom stupni ZŠsMŠ 
s názvom “Oco, mama, kúpte mi kopačky. Chcem hrať futbal za Banku“ 
s cieľom prilákať na ihrisko čo najviac mladých chlapcov a pripraviť tak 
podmienky pre ich futbalový rast. 
 

ŽENY – II. liga 
     Ženy OTJ Banka sa umiestnili na 6 mieste. Odohrali 18 zápasov, z toho 7 
vyhrali, 4 remizovali, 7 prehrali. Skóre 46:39. Výbor OTJ Banka zároveň 
oznamuje širokej športovej verejnosti, že z dôvodu odstúpenia hlavného 
sponzora ktorý financoval toto družstvo v II. lige, v novom súťažnom ročníku 
toto družstvo nebude prihlásené.  
  Záverom chcem touto cestou poďakovať trénerovi mužov – pánovi Kurucovi 
Karolovi, trénerovi dorastencov – pánovi Vercholovi Michalovi, trénerovi žiakov 
a prípravky – pánovi Semanovi Miroslavovi a trénerovi žien – pánovi Legenzovi 
Dušanovi za ich prácu v prospech rozvoja futbalu v našej obci a želám im do 
budúcna veľa športových úspechov. Ďalej chcem vysloviť poďakovanie členom 
výboru OTJ Banka a to hlavne pánovi Drápalovi Petrovi, ďalej pánovi 
Kondvárovi Vladislavovi, Krajčechovi Štefanovi a čestnému členovi výboru 
pánovi Dubovskému Jánovi.  

Obecný úrad informuje 17. Obec Banka v 18. storočí –  
4. časť (zemepáni a poddaní) 
  

    V roku 1720 cisár Karol VI. predal 
Hlohovecké panstvo za 240 tis. zlatých do 
dedičného vlastníctva významnému 
uhorskému zemepánovi, grófovi Jurajovi 
Leopoldovi Erdődymu, do ktorého patrila aj 
polovica Banky a Piešťan. Druhá polovica 
Banky a Piešťan patrila naďalej 
potomkom grófa Adama Forgáča ml. 
Do Hlohoveckého panstva v tom čase 
patrili mestečká Starý Hlohovec, Nový 
Hlohovec, Dvorníky a polovica Piešťan, 
ďalej dedinky Bereksek (dnešné 
Šulekovo), Sv. Peter, Červeník, Kľačany, 
Jalšové, Pastuchov, Veľké Zálužie, 
Tekoľdany, Madunice, Drahovce, Ratnovce, 
Horná Streda a polovica Banky. Rozdelené 
boli aj lesy nad Bankou, kvôli čomu 
dochádzalo medzi erdődyovskými 
a forgáčovskými poddanými k sporom 
i bitkám pri užívaní lesov. Druhú polovicu 
Banky pripojili Erdődyovci k Hlohoveckému 
panstvu až v roku 1792. Erdődyovci boli aj 
majiteľmi termálnych prameňov a kúpeľov 
a to až do roku 1940, keď boli vyvlastnené 
v prospech štátu. 
    Gróf Juraj L. Erdődy zastával významné 
funkcie v Uhorsku, ktoré bolo súčasťou 
Habsburskej monarchie. Bol kráľovským 
tajným radcom, krajinským sudcom 
i županom. Sídlil na hrade v Hlohovci, 
vlastnil aj ďalšie okolité panstvá. Bol dobrým 
organizátorom a prosperujúcim hospodárom. 

Avšak, aj keď si uvedomoval význam 
tunajších kúpeľov, nestaral sa o ne. Na Banke 
sa nezdržiaval, niekoľko panských domov 
mal v kúpeľnej osade Teplice. 
    Po smrti grófa Juraja L. Erdődyho sa 
v roku 1759 majiteľom Hlohoveckého 
panstva stal až do roku 1789 jeho syn gróf 
Ján Nepomuk Erdődy. Aj on, rovnako ako 
jeho otec, tiež zastával významné verejné 

funkcie. Ján N. Erdődy sa zapísal do histórie 
tunajších kúpeľov, keďže dal pri termálnych 
prameňoch postaviť prvé dve drevené 
kúpeľné budovy. Možno to bolo v dôsledku 
osvietenského panovania cisárovnej Márie 
Terézie (1740 – 1780) a jej syna cisára Jozefa 
II. (1780 – 1790). 
   Po smrti grófa Jána N. Erdődyho v roku 
1789 prevzal Hlohovecké panstvo i ďalšie 
panstvá jeho syn, gróf Jozef Erdődy a to až 
do svojej smrti v roku 1824. 
    A aký bol v 18. stor. život poddanského 
obyvateľstva Banky? Zemepáni Erdődyovci 
s poddanými neboli v  kontakte a  o  ich 
problémy sa nestarali. Obec síce mala richtára 
z radov poddaných, avšak hlavné slovo mali 
panskí úradníci. Tí s poddanými, ktorí boli 
ešte stále aj nevoľníkmi, zaobchádzali zle, 
často ich bili, nedovoľovali im pásť zvieratá 
na obecných pasienkoch a  pod. Cisárovná 

Mária Terézia síce v roku 1767 vydala tzv. 
tereziánsky urbár, ktorý vymedzil pracovné 
povinnosti poddaných, ich ťažké postavenie 
sa tým však nezlepšilo. S poddanými sa 
naďalej zaobchádzalo svojvoľne. 
    Až v roku 1785 cisár Jozef II. zrušil 
v Uhorsku nevoľníctvo, čím bola odstránená 
osobná závislosť poddaných od zemepánov. 
Ak si poddaný splnil svoje poddanské 

záväzky voči zemepánovi, mohol sa 
i s rodinou z dediny odsťahovať, 
rozhodnúť o profesii svojich detí a pod. 
      Obyvatelia Banky sa venovali 
prevažne poľnohospodárstvu a to na 
poliach alebo vo vinohradoch. Obrábali 

nielen usadlostnú (urbársku) pôdu, ale 
i kopaničnú pôdu, ktorú získali klčovaním. 
    Z roku 1798 sa zachoval súpis ťažných 
zvierat poddaných Banky, ktorí mali kone 
a voly. Časť poddaných vlastnila kone a to 
v počte 2 až 5. Boli to A. Rusnák, J. Gabriš, 
M. Juliny, A. Rybárik, J., A., Š. 
Michálekovci, M. Chalás, M. Šnajdar, J. 
Jánoška, M. Gašpar. Ďalší poddaní vlastnili 
väčšinou 2 voly. Boli to J. Kamenár, M. 
Sýkora, J. Michálek, J. Julíny, T. Dubovský, 
A. Rusnák, J. Masarech, M. Moravčík, M. 
Hlboký, J. Bartovic, M. Kamenár, A. 
Valachech, J. Vetrík, A. Hanus, J. Luby a J. 
Rusnák. Okrem toho mali aj kravy, ovce 
a kozy. Kone a voly vlastnili sedliaci, ktorí 
boli vyššou vrstvou medzi poddanými. 
Okrem sedliakov žili v obci aj želiari, 
podželiari a sluhovia. 

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

Leto skončilo, nastala očakávaná jeseň a my pokračujeme 
v predstavovaní osobností našej obce, ktorí pre Banku 
urobili niečo užitočné a prospešné, za čo dostali pri 
minuloročných oslavách 800. výročia prvej písomnej 
zmienky o obci Pamätný list starostu obce. Dnes je to 

 

DOMINIK RYBÁRIK (77) 
 

Vaše meno sa spája s rozvojom bananského futbalu. Priblížte, prosím, 
čitateľom Hlásnika, začiatky ale aj Vaše pôsobenie v tomto športovom odvetví. 
    Môj záujem o futbal začal vlastne už od útleho detstva. Pričinil sa o to aj môj otec 
Silvester. Už v roku môjho narodenia (1933) založil spolu s Jánom Hrdinom, 
Štefanom Hrdinom a Jánom Malinkom prvý futbalový oddiel na Banke. 

Rozvoj bananského futbalu zrejme nastal až  po 
druhej svetovej vojne. 
    Áno, po vojne, v roku 1946 sa začalo 
s budovaním nového ihriska práve na mieste 
dnešného. Organizovali sa rôzne brigády, aby 
ihrisko čo najskôr privítalo hráčov na prvom zápase. 
Pamätám si, v prvom zápase vyhrala Banka nad 
Radošinou 5 : 2. 
Ako sa na Banke vyvíjal futbal  v ďalších 
rokoch? 
    Po vojne sa pre oddiel zvolil jednoduchý názov – 
ŠK Banka, potom Jednota. V dnešnej dobe je to 
OTJ. 

Ako pokračoval Váš ďalší život ako futbalistu? 
     Hral som na všetkých postoch od brankára až po útočníka. Aktívne som hral až do 
roku 1960. Krátky čas som pracoval aj vo výbore TJ, ale pre názorové rozdiely som 
musel z výboru odísť. V roku 1979 som náhodou prišiel na schôdzu FO, kde ma 
požiadali o vstup do výboru FO. Ponuku som prijal a už na prvej schôdzi som sa stal 
predsedom FO. Môžem sa pochváliť, že počas môjho účinkovania vo výbore som 
mužstvo, ktoré nedosahovalo dobré výsledky, skonsolidoval. Počas pôsobenia vo 
výbore mužstvo trikrát postúpilo. 
V dnešnej dobe sa bananskému futbalu darí striedavo. Čo by ste mladej 
generácii poradili, aby futbal v našej obci napredoval? 
 Predovšetkým lásku k športu a zodpovednosť voči kolektívu spoluhráčov. A hrať 
za česť svojej obce. To je dostatočná motivácia. 

J. Benka 
Pokračovanie v budúcom čísle. 

Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných      
pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka     
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CHÝBA TÚŽBA PO VÍŤAZSTVÁCH  

Ing. Miroslav SEMAN, predseda OTJ Banka    

ZBER PAPIERA 
 

Vážení občania! 
 

Ak sa chcete zbaviť  

nepotrebného papiera  

a zároveň pomôcť škole,  

máte možnosť: 

odovzdať ho  

v základnej škole 

do kontajnera v čase  

7,00 – 10,00 hod. 

14,00 – 17,00 hod. 

alebo osloviť  

našich žiakov,  

ktorí si prídu papier  

zobrať k Vám. 

Zber bude prebiehať 

v mesiacoch 

september a október. 

Ďakujeme. 

• V školskom 
roku 2010/2011 
otvárame krúžky: 
Anglický jazyk – 1. roč. – Mgr. Baďurová, 
Anglický jazyk – 2. roč. – Mgr. Baďurová,  
Literárno-dramatický – Mgr. Bolješiková, 
Športový krúžok – 5. - 9. roč. – Mgr. Jantová, 
Turistický krúžok – 5. – 9. roč. – RNDr. 
Šišanová. 

• Dňa 10. septembra sa žiaci VII. triedy  
s triednou učiteľkou RNDr. Šišanovou zúčastnili 
Dňa ozbrojených zložiek v areáli vojenského 
múzea na letisku v Piešťanich. Žiaci si prezreli 
vystavené exponáty, sledovali simulovaný zásah 
policajtov na ozbrojeného páchateľa, demoláciu 
auta tankom, strieľali na terč, povozili sa na 
plošine používanej pri zásahu požiarnikov, 
sledovali oživovanie na figuríne. Mali možnosť 
nahliadnuť do vnútra tanku a kokpitu lietadla. 
Poďakovanie za odvoz žiakov  na letisko patrí 
pani učiteľke triednej a rodičom. 

• Základná škola s materskou školou  Banka  
bude v rámci dohodnutého plánu práce 
spolupracovať s odbornými zamestnanci 
Súkromného centra špeciálno-pedagogického 
poradenstva , zriadeného na území obce Banka 
a to: psychológom, špeciálnym pedagógom, 
logopédom, liečebným pedagógom. 
Prioritou spolupráce Základnej školy 
s materskou školou s SCŠPP  nebude  iba pomoc 
dieťaťu s aktuálnym problémom, ale taktiež realizácia 
preventívnych, osvetových a rozvojových programov. 
Snahou oboch zúčastnených strán  je rozvoj detí 
v rámci  dospievania bez vážnejších komplikácii a aby 

v prípade potreby 
získavali rýchlu, 
o d b o r n ú 

a efektívnu pomoc. SCŠPP poskytne všetky  
základné služby ako je: diagnostika, poradenstvo 
a vystavenie potrebnej dokumentácie pre deti 
Základnej a materskej školy Banka bezplatne! 
Bližšie informácie podá zástupca  SCŠPP na 
plenárnom rodičovskom združení ZŠ Banka, 
ktoré sa uskutoční dňa 4. októbra 2010 o 17,00 
hod. 

• Dňa 22.septembra sa žiaci siedmeho, ôsmeho 
a deviateho ročníka zúčastnili na akcii v kine 
Fontána Najväčšie filmové chyby. Čím bola táto 
akcia zaujímavá? Mohli vidieť, ako aj tí najväčší 
filmoví producenti a tvorcovia pri výrobe 
veľkých filmov môžu urobiť veľké chyby.  Na 
konkrétnych filmových ukážkach a aj 
spomalených záberoch videli, aké chyby pri 
filmovaní môžu vzniknúť. Dozvedeli sa čo sú to 
dejové, alebo historické chyby a čo sú to chyby 
skriptu. Myslíme si, že to bola veľmi zaujímavá 
akcia pre našich žiakov. 
Po skončení akcie Najväčšie filmové chyby sme 
si pozreli vystavené diela v galérii.      
Vystavovali tu Ingrid Zámečníková – obrazy 
a Achilleas Sdoukos – sklo. Tieto diela môžu      
byť inšpiráciou pri tvorivej práci našich žiakov 
na hodinách výtvarnej výchovy. 

• Od  septembra opäť pokračuje Európsky 
program podpory konzumácie ovocia v školách. 
V rámci projektu bude každý žiak základnej 
a materskej školy dostávať týždenne 0,25 dl 
jablkovej šťavy. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 


